
شكست ها در ليگ جهاني كاراته را جدي بگيريم
كسب سه مدال طلا، چهار برنز در ليگ جهاني 
كاراته در امارات و كسب عنوان قهرماني اين 
رقابت ها نتيجه اي اس��ت كه كاراته كاهاي 
ايراني در دبي كس��ب كرده اند و بايد با ديد 
مثبت به آن نگاه كنيم، اما اگر اين روند ادامه 
داشته باشد، مي تواند زنگ خطري براي تيم 
ملي باش��د. در درجه اول حضور كاراته كاها 
در كاراته وان هاي��ي كه هر چن��د ماه يك بار 
در كش��ورهاي مختلف برگزار مي شود مهم 
است. به هر حال آنها با حريفان خود آشنا مي شوند، دوم اينكه نقاط ضعف و 
قوت آنها شناسايي مي شود، البته ميزان ارزيابي ملي پوشان ما در مسابقات 
قهرماني جهان، قهرماني آسيا و بازي هاي كشورهاي اسلامي است. زمان كمي 
تا برگزاري مسابقات كشورهاي اسلامي باقي مانده است، كاراته كاها بايد در 
مسابقات كشورهاي اسلامي به نقطه اوج خود برسند. موفق نشدن ملي پوشان 
در مسابقات كاراته وان دبي نمي تواند زنگ خطر باشد؛ چراكه آنها ليگ خسته  
كننده اي را پشت سر گذاشته اند. به هر حال برگزاري مسابقات ليگ با شيوه اي 
كه در طي اين چندسال برگزار شد، مورد انتقاد همه اعضا خانواده كاراته است. 
برگزاري سوپرليگ با اين شيوه ساليان سال است كه مورد انتقاد اهالي كاراته 
است؛ چراكه همه معتقدند مسابقات سوپرليگ بايد خردادماه استارت زده شود 
تا خروجي آن مثبت باشد. كشورهاي ديگر روي كاراته سرمايه گذاري هاي 
زيادي كرده اند؛ چراكه اين رشته وارد المپيك شده است و حالا همه دنيا به 
سرعت مي خواهند رو به جلو حركت كنند. شايد در گذشته افت فاحشي را در 
مسابقات بين المللي شاهد بوديم، اما حالا با توجه به سرمايه گذاري هايي كه 
همه كشورهاي دنيا روي كاراته داشته اند سرعت پيشرفت و بالا رفتن كيفيت 
در سطح مسابقات دو چندان خواهد شد. قطعاً اين باخت ها براي پيشرفت 
ملي پوشان لازم است. البته نظر نهايي در مورد كاراته كاهاي تيم ملي را بايد 
پس از مسابقات پيش رو مطرح كرد. با توجه به اينكه كادر فني در مدت زماني 
كه در اختيار دارد، مي تواند آنها را به اوج برساند و كارشناسان نيز نظر نهايي 
خود را در مورد مسابقات كشورهاي اس��لامي بيان كنند. هر چند كه نبايد 
فراموش كنيم اين رقابت ها بسيار سخت و سنگين خواهد بود؛ چراكه حاضران 
در اين رقابت ها جزو قدرت هاي برتر كاراته دنيا هستند. در كل بايد كاراته وان 

دبي را رقابتي تداركاتي براي ملي پوشان كاراته تلقي كرد. 

 شهيد شمسي پور با ايمان و كاربلد بود
 ش��هادت س��ردار شمس��ي پور يكي از 
بزرگ تري��ن ضايع��ات س��ال 95 براي 
ورزش كشور به خصوص ورزش استان 
همدان ب��ود، بدون ترديد ورزش��كاران 
اس��تان همدان به خوبي درك مي كنند 
كه ورزش اين استان چه مهره تأثيرگذار 
و زحمت كشي را از دس��ت داد. مه لقا جام بزرگ، بانوي تيرانداز 
ايران در المپيك و در رقابت هاي جهاني بهتر از هر كسي مي تواند 
تأثيرات فقدان اين ش��هيد بزرگوار را بازگو كند:»تا روزي كه در 
كنار ما بود از هيچ تلاشي فروگذار نكرد و با وجود مشغله هاي زياد 
دائم پيگير امور هيئت تيراندازي بود با ش��نيدن خبر شهادتش 
شوكه شدم. او مردي با ايمان و كاربلد بود كه خيلي زود از ميان ما 

پر كشيد، غم نبودن او خيلي سنگين است.«

 تحقق اقتصاد مقاومتي در ورزش 
مديران معتقد به توان داخلي مي خواهد

سال 96 در حالي از سوي مقام معظم رهبري به نام اقتصاد مقاومتي؛ توليد 
و اشتغال نامگذاري ش��ده كه مانند تمامي حوزه ها، اين شعار نياز امروز 
ورزش است و تحقق آن در حوزه هاي مختلف ورزش كشورمان ضروري 
به نظر مي رسد. با اين حال به نظر مي رسد ضرورت اين مسئله هنوز براي 
سيستم مديريتي ورزش كشور تبيين نشده است و مسئولان بخش هاي 
مختلف مديريتي ورزش هنوز به اهميت اين موضوع پي نبرده اند و تنها در 
مصاحبه ها و سخنراني هايشان به صورت شعاري از تلاش براي عملي كردن 
اقتصاد مقاومتي در ورزش صحبت به ميان آورده اند. همه چيز در سال هاي 
گذشته در حد شعار و برگزاري نشس��ت هايي كه هيچ تأثيري در عملي 
ش��دن اقتصاد مقاومتي در حوزه ورزش نداشته، خلاصه شده است. اين 
در حالي است كه ورزش ايران با توجه به اينكه طيف گسترده اي از جامعه 
را در بر مي گيرد، ظرفيت ها و پتانسيل هاي زيادي را براي تحقق مطالبه 
رهبر انقلاب دارد كه نيازمند توجه مسئولان است. با اين وجود مسئله اي 
كه اهميت دارد پرهيز از شعارزدگي در اين حوزه است كه سبب خواهد 
شد تا اقتصاد مقاومتي كه مي تواند نقش اساسي در پيشرفت و رشد ورزش 
كشورمان داشته باشد، در مسير درست اجرايي قرار بگيرد و آسيب هاي 
سال هاي گذشته دامن آن را نگيرد. البته شعارزدگي معضلي است كه به 
جز ورزش، بخش هاي ديگر هم با آن روبه رو هستند و اين معضل سبب 
شده تا ورزش نتواند از تمام ظرفيت هايي كه براي رفتن به سمت اقتصادي 

مقاومتي دارد، استفاده كند.
با اين شرايط به نظر مي رسد لازمه اول اجرايي شدن مطالبه رهبري، 
اعتقاد سيس��تم مديريتي ورزش به امر اقتصاد مقاومتي اس��ت، اين 
موضوعي اس��ت كه در س��ال هاي اخير كمتر مورد توجه قرار گرفته و 
سبب شده تا اقتصاد مقاومتي در ورزش تنها در حد شعار باقي بماند. 
در همين راستا بايد براي تحقق اين مسئله از مديران ورزش كشور آغاز 
كرد. با ورود چنين مديراني به سيستم مديريتي ورزش كشور، مي توان 
اميد داشت كه اقتصاد مقاومتي در ورزش به سمتي برود كه خيلي از 
مشكلاتي كه ورزش ايران در حال حاضر با آن درگير است را حل كند. 
طبيعي است كه نمي توان از مديري كه اعتقاد به توليد داخلي ندارد، 
انتظار داشت زماني كه دو انتخاب داخلي و خارجي با يك كيفيت مشابه 
براي زير مجموعه اش پيش رويش قرار دارد، از توليد ملي استفاده كند 
و اين عدم اعتقاد هم بازار را ب��راي ورود اجناس و توليدات بي كيفيت 
خارجي به ورزش باز كرده و باعث شده تا سرمايه اي كه مي توانست در 
داخل به كار گرفته شود، از كش��ور خارج شود. به همين خاطر تحقق 
اقتصاد مقاومتي در اولين قدم به مديران و نوع نگاه آنها به توان و توليد 

داخلي بستگي دارد. 
علاوه بر اين يكي از مواردي كه در بح��ث اقتصاد مقاومتي اهميت دارد، 
كاهش هزينه هاست؛ غير قابل انكار است كه تزريق پول و بودجه به صورت 
متناسب با نيازي كه آن بخش دارد صورت نمي گيرد و شاهد آن هستيم 
كه سرمايه هاي زيادي كه مستقيماً از بيت المال هزينه مي شود، در برخي 
ورزش ها مانند فوتبال حيف و ميل مي شود، بدون اينكه خروجي داشته 
باشد. قراردادهاي ميلياردي از حس��اب بيت المال در فوتبال ايران يكي 
از مواردي اس��ت كه دقيقاً نقطه مقابل اقتصاد مقاومتي است. ريخت و 
پاش هايي كه در باشگاه هاي فوتبال كشور از بودجه عمومي كشور مي شود، 
در حالي است كه خيلي از ورزش هاي افتخارآفرين و مدال آور كشورمان 
با كمترين بودجه و هزينه روزگار سختي را مي گذرانند. به همين خاطر 
اولين قدمي كه در اين راه بايد در جهت اقتصاد مقاومتي برداشته شود، 
كاهش هزينه هايي است كه سودي براي ورزش ندارد و سرمايه گذاري آن 
در بخش هايي است كه مي تواند اثربخشي و خروجي بيشتري داشته باشد. 
به هر حال يكي از دغدغه هاي ورزشكاران رشته هاي غير فوتبالي است كه 
سبب شده تا آنها در سال هاي اخير در سخت ترين شرايط آماده حضور در 

رقابت هاي جهاني و آسيايي شوند. 

بخشش محروميت 
دنيا حيدري
  گزارش

تماش�اگران نف�ت 
آب�ادان صب�ح روز 
بازي با پرسپوليس، اعتراض شديد مديرعامل 
سرخپوشان و سپس بيانيه آنها را به دنبال داشت.
نفتي هاي آبادان ب��ه حكم كميت��ه انضباطي به 
دليل تخل��ف در ب��ازي با پدي��ده، ب��ه پرداخت 
200ميليون ريال جريمه نق��دي و محروميت از 
حضور تماشاگرانش در دو بازي خانگي محكوم شده 
بودند. محروميتي كه نخستين جلسه آن در بازي با 
پيكان به اجرا در آمده بود، اما دومين جلسه آن چند 

ساعت قبل از مصاف با پرسپوليس بخشيده شد. 
   نمي خواهند قهرمان شويم

باخت پرس��پوليس در ديدار با نفت آبادان،  آنهم در 
حالي كه محروميت تماشاگران آن چند ساعت قبل از 
شروع بازي بخشيده شده بود. ابتدا مصاحبه تند و تيز 
مديرعامل پرسپوليس را به دنبال داشت. طاهري كه 
دو روز قبل و بعد از باخت تيمش به آباداني ها گفته بود 
هواداران انتظار قهرماني پرسپوليس را نكشند: »چطور 

است كه چند س��اعت قبل از آغاز بازي رأي كميته 
انضباطي شكسته مي شود و هواداران به ورزشگاه ها 
راه پيدا مي كنند. چطور ممكن است وقتي كسي در 
فدراسيون فوتبال نيست چنين تصميمي گرفته شود؟ 
صالحي، رئيس كميته استيناف در مصاحبه  با شبكه 
خبر مي گويد بدون برگزاري جلس��ه و با هماهنگي 
رأي به حضور تماشاگران در ورزش��گاه داده! اتخاذ 
چنين تصميم هايي جالب است. سال قبل بيرون از 
زمين فوتبال نتيجه را رقم زدند و اجازه ندادند قهرمان 
شويم و امسال هم مي خواهند همين كار را  كنند. گويا 
صدرنشيني ما و اختلاف امتيازمان با تيم دوم باعث 
ناراحتي برخي ها در فدراسيون فوتبال شده است. سال 
قبل كه تاج رئيس سازمان ليگ بود با من تماس گرفت 
و گفت عليه اشتباه هاي داوري موضع بگيريد چون 
من هم اشتباه ها را مي بينم، اما الان چرا اين اشتباه ها را 
نمي بينند؟در بازي با نفت هواداراني كه لباس قرمز به 

تن داشتند را به ورزشگاه راه نمي دادند.«
   پرسپوليس حقش را مي خواهد نه بيشتر

باشگاه پرسپوليس، اما به اين مصاحبه رضايت نداد 

و روز گذشته نيز بيانيه اي در انتقاد به نحوه عملكرد 
كميته انضباطي و استيناف منتشر كرد و مدعي 
شد رأي هاي صادره در موارد مشابه كاملًا متفاوت 
و به ضرر پرسپوليس است: »پرسپوليس خواهان 
امتياز ي��ا امكان فراقانوني نيس��ت، بلكه خواهان 
عدالت، مساوات و برابري حقوقي است. روي سخن 
ما به تيم رقيب و فوتبال دوستان آباداني نيست. 
بلكه اعتراض جدي ما نسبت به عملكرد فدراسيون 
فوتبال و بخش انضباطي آن است كه هنوز به قوت 
خود باقي است. چرا بايد بي دليل و غيرمسئولانه 
حق پرس��پوليس و 40 ميليون هوادار آن پايمال 
شود. فدراسيون و كميته هاي انضباطي و استيناف 
با چه تحليل و مجوزي به تبعيض آشكار بين تيم ها 
دس��ت مي زنند؟ اصل عدالت باي��د جوهره همه 
تصميم ها در بخش انضباطي كميته هاي فوتبال 
باشد، فدراس��يون فوتبال ايران از كميته داوران 
تا كميته انضباطي و استيناف به عملكرد خود در 
سال هاي اخير بنگرند و بگويند عدالت برقرار بوده 
و تبعيضي در كار نبوده است! سال گذشته زماني 

كه پرس��پوليس در شرايط مش��ابهي بود، شاهد 
چنين رويكردي نبوديم، اما در مورد تيم هاي ديگر 
شرايط متفاوت است و اعتراض ما به اين موضوع 
است كه چرا در موارد مشابه نگاه به پرسپوليس 
چنين نب��ود؟ هر زماني عليه پرس��پوليس حكم 
صادر مي شود شتابي غيرقابل توصيف را شاهديم، 
اما در زمان رس��يدگي به اعت��راض، همه چيز به 
شكل عجيبي آهسته پيش مي رود. براي تجديد 
نظرخواهي پرسپوليس آن قدر دير اقدام مي شود 
كه دروازه بان ما از بازي محروم مي ماند و وقتي تيم 
از جام حذفي خارج مي شود تازه تشكيل جلسه 
مي دهند و مي گويند محروميت جايز نبوده! همين 
موارد براي تيم هايي ديگر وارونه انجام مي شود؟! 
آيا با چنين اقداماتي قرار اس��ت به ما پيامي داده 
شود؟ تبديل شدن رفتارهاي نادرست به يك رويه 
قابل پذيرش، بهايي س��نگين براي فوتبال ايران 
خواهد داش��ت و روزي گريبان بانيان آن و تمام 
فوتبال را خواهد گرفت و ديگر پرس��پوليس تنها 
قرباني نخواهد بود. از رئيس فدراسيون فوتبال به 
طور جدي مي خواهيم نه به عنوان لطف، بلكه به 
عنوان انجام وظيفه و مسئوليتي كه دارد نسبت به 
برچيده شدن شرايط كنوني و جلوگيري از حركت 
بيش از پيش فوتبال ايران به سمت قهقرا گام هاي 

جدي و محكمي را بردارد. «
   هيچ حب و بغضي در كار نيست

اعتراض باشگاه پرسپوليس البته بي جواب نماند و 
رئيس كميته استيناف در پاسخ به آن گفت كه اين 
بهانه جويي سرخپوش��ان به دليل باختي است كه 
آورده اند: »اصلًا كس��ي ذره اي به دنبال ضربه زدن 
به تيم پرسپوليس نبوده است. بله، طبيعتاً احتمال 
برد پرس��پوليس در اين بازي وجود داشت. همان 
طور كه پرسپوليس در اين فصل بازي هاي متعددي 
را در خارج از خانه و در حضور تماشاگران حريف به 
سود خود به پايان برد، اما سؤال اين جاست كه اگر 
پرسپوليس اين بازي را به سود خود به پايان مي برد، 
آيا باز هم چنين انتقاداتي از ما مي شد؟درخواست 
تجديد نظر اين پرونده 26 اسفند داده شده بود كه اگر 
آن زمان حكم مي داديم چنين حرف و حديث هايي 
پيش نمي آمد، اما دير به دس��ت ما رس��يد. من با 
محروم كردن تماشاگران مخالف هستم، اما پرونده 
صنعت نفت با اين ذهنيت بررس��ي نشده است. « 
البته عابديني،  رئيس سازمان بازاريابي فدراسيون 
فوتبال نيز كه سابقه مديريت در پرسپوليس را دارد 
در واكنش به اين مسئله مي گويد: » تا قبل از اين بايد 
ثابت مي كرديم كه فدراس��يون به دنبال قهرماني 
پرسپوليس نيس��ت، اما الان هم بايد با اين ادعا كه 
فدراسيون نمي خواهد پرس��پوليس قهرمان شود 
مقابله كنيم. فدراسيون به دنبال قهرماني هيچ تيم 
خاصي نيست. بايد قبول كنيم كه پرسپوليس خسته 

بود و در شرايط ايده آل قرار نداشت. «
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ويزاي امريكا به من ندادند
 گلزن خوب تيم ملي ايران و باشگاه هاي 
هلند ب��ا انتق��اد از رئيس جمهور امريكا 
او را يك احمق خوان��د. رضا قوچان نژاد 
كه اي��ن روزه��ا در ليگ فوتب��ال هلند 
روند گلزن��ي خوبي را س��پري مي كند 
در خصوص وضعيت س��فرش به امريكا 
با همسر ايراني- امريكايي اش مي گويد: »همسر من دو مليتي 
است، اخيراً مي خواس��تم به امريكا بروم و درخواست ويزا كردم 
اما چون ملي پوش ايران بودم به من ويزا ندادند، اين اتفاقات آن 
هم در حالي كه تمام جهان سعي مي كنند با هم مراودات داشته 
باش��ند فقط براي يك احمق مثل ترامپ كه متأسفانه در رأس 
قدرت قرار دارد، خنده دار است و اين مايه تأسف است كه چنين 

فردي رئيس جمهور شده است!«

 مسئولان را فقط در فرودگاه ديدم
 رسيدگي به وضعيت ورزشكاران جانباز و 
معلول مسئله اي نيست كه تنها بتوان آن 
را در قالب شعار خلاصه كرد. ورزشكاران 
پارالمپيكي همواره از اين مسئله ناراحت 
هستند به خصوص آنها كه در شهرستان ها 
تمرينات آماده س��ازي خ��ود را پيگيري 
مي كنند. جواد حرداني دارنده شش مدال دووميداني پارالمپيك 
يكي از اين چهره هاس��ت كه حالا فريادش از بي توجهي مسئولان 
ورزش خوزستان بلنده شده است: »شش ماه است كه برگشته ايم، 
اما جز روز اول كه همه مسئولان را در فرودگاه ديدم تاكنون حتي با 
يك پيامك هم حال ما را نپرسيده اند، متأسفانه مسئولان خوزستاني 
كوچك ترين توجهي به ما ندارند و همين عامل باعث بي انگيزه شدن 

من و بقيه ورزشكاران استان شده است.«

مهران بهنام فر
كارشناس كاراته

نوجوانان واليباليست ايران جهاني شدند
تيم ملي واليبال نوجوانان ايران سهميه رقابت هاي جهاني را كسب كرد. 
تيم ملي واليبال نوجوانان اي��ران در مرحله يك چهارم نهايي رقابت هاي 
قهرماني آسيا به مصاف تايلند رفت و با برتري سه بر صفر برابر اين حريف 
به جمع چهار تيم برتر رقابت ها صعود كرد. با صعود به اين مرحله نوجوانان 
واليباليست ايران سهميه مسابقه هاي جهاني را هم كسب كردند. ايران بار 

ديگر در نيمه نهايي با كره ديدار مي كند. 
-------------------------------------------------------------

بانوان تكواندو در جام رياست آفريقا
تيم ملي تكواندوي زنان كشورمان با تصميم كادرفني براي آمادگي بيشتر 
به منظور حضوري موفق در چهارمين دوره مسابقات بازي هاي همبستگي 
كشورهاي اسلامي و بيست و سومين دوره مسابقات قهرماني جهان 2017، 
در اولين دوره مسابقات جام رياست آفريقا كه به ميزباني آگادير مراكش 

برگزار خواهد شد، حضور پيدا مي كند. 
-------------------------------------------------------------

مصاف بانوان بسكتباليست در حضور نماينده فيبا
در پي پيگيري هاي فدراسيون بسكتبال براي گرفتن مجوز قطعي حجاب 
براي بانوان بسكتباليست براي حضور در رقابت هاي بين المللي فدراسيون 
بسكتبال ديداري بين دو تيم كوشا سپهر سبلان و گاز تهران را تدارك ديده 

است كه با حضور نماينده فيبا در 24 فروردين برگزار مي شود. 
-------------------------------------------------------------

شاهميري به جايزه بزرگ جهان هم دعوت شد
فدراس��يون جهاني واليبال )FIVB( با ارس��ال دعوت نامه اي از محمد 
شاهميري براي قضاوت در رقابت هاي جايزه بزرگ زنان جهان سال 2017 
دعوت كرد. بر اين اساس، اين داور بين المللي ايران تيرماه براي قضاوت در 
دسته C گروه يك اين رقابت ها راهي هلند مي شود. شاهميري هفته پيش 

نيز براي قضاوت در دو هفته ليگ جهاني دعوت شده بود.

شيوا نوروزي

سعيد احمدیان

پرسپوليس و فدراسيون رو در روي هم
اعتراض دنباله دار مدعي قهرماني

سرشاخ شدن چوخه كاران در گود زينل خان
همه ساله در 14 فروردين، شهرستان اسفراين طبق سنتي ديرين و كهن 
ميزبان بزرگترين مسابقات كشتي با چوخه كشور با حضور نام آوران اين 
عرصه از سراسر كشور است. كشتي سنتي با چوخه خراسان شمالي از 
ورزش هاي پرطرفدار در اين خطه اس��ت كه به عن��وان ميراث معنوي 
در سال ۸7 به ش��ماره ۳0 در فهرس��ت آثار ملي ناملموس كشور ثبت 
شده اس��ت. به رس��م هر س��اله ديروز هم در گود زينل خان اسفراين، 
1۳0ورزشكار از هفت استان خراسان شمالي، خراسان رضوي، گلستان، 
س��منان، مازندران، البرز و تهران در وزن هاي 74، ۸4، 95 و به اضافه 

95كيلوگرم در حضور پر شور تماشاگران با هم به رقابت پرداختند. 

تصميم جدي فدراسيون فوتبال آرژانتين به بركناري 
سرمربي تيم ملي

بائوسا: اگر بگويند به خانه مي روم!
اخراج احتمالي ادگاردو بائوسا اوضاع تيم ملي آرژانتين را وخيم تر از 
گذشته مي كند. عملكرد ضعيف آلبي سلسته در رقابت هاي انتخابي 
جام جهاني 2018 و خطر غيبت اين تيم در روسيه مسئولان فدراسيون 
فوتبال آرژانتين را برآن داشته است تا هرچه زودتر تصميمي جدي براي 
خروج تيم ملي شان از بحران اتخاذ كنند؛ به نظر مي رسد خبر بركناري 
سرمربي كنوني به زودي از سوي مقامات آرژانتيني رسماً اعلام مي شود. 

   بحراني تر از هميشه
براي راه راه پوشان قرار گرفتن در رده پنجم جدول رده بندي منطقه امريكاي 
جنوبي غيرقابل تحمل است. منتها در شرايط كنوني چاره اي جز كنار آمدن 
با اين وضعيت را ندارند؛ چراكه براي رسيدن به جام جهاني 201۸ هنوز چهار 
بازي ديگر باقي مانده و ملي پوشان آرژانتين اگر واقعاً صعود به اين مسابقات 
برايشان اهميت زيادي داشته باش��د تلاش مي كنند تا از 12 امتياز پيش رو 
بيشترين بهره را ببرند. آرژانتين در 14 بازي گذشته خود 22 ا متياز به جيب زده 
و اين براي تيمي كه همواره خود را يكي از بخت هاي اصلي قهرماني جام جهاني 
مي داند ناكامي بزرگي محسوب مي شود. به ويژه كه به غير از برزيل صعود كرده، 
امتيازات تيم هاي كلمبيا، اروگوئه و شيلي بسيار به هم نزديك است و در حال 
حاضر شانس اين سه تيم براي صعود مستقيم به جام جهاني بيش از راه راه پوشان 
به نظر مي رسد. به علاوه اينكه تيم هايي نظير اكوادور و حتي پرو و پاراگوئه نيز 
منتظر لغزش آرژانتين هستند تا بلكه بتوانند مسي و يارانش را كنار بزنند. با 
شكست ناباورانه به بوليوي فاصله آلبي سلسته با برزيل صدرنشين را به 11 امتياز 
رساند و همين افت فاحش دوستداران آرژانتيني را به شدت نگران كرده است. 

  اخراج، گزينه دم دستي
فدراسيون فوتبال آرژانتين كه به تازگي تغييرات مديريتي در آن رخ داده 
به شدت به بركناري سرمربي تيم ملي اصرار دارد. نتايج ضعيف و احتمال 
غيبت آرژانتين در جام جهاني بحران را به جايي رس��انده كه رسانه ها از 
خورخه س��امپائولي، سرمربي فعلي س��ويا به عنوان جانشين بائوسا ياد 
مي كنند. ESPN در گزارشي اعلام كرد نيكولاس روسو يكي از اعضاي 
فدراسيون فوتبال آرژانتين خبر اخراج بائوسا را رد نكرده است: »هرچند كه 
ما در مورد بركناري بائوسا صحبت نكرده ايم، اما به احتمال زياد اين اتفاق به 
زودي رخ مي دهد. « در حال حاضر تنها عاملي كه مانع از اين كار مي شود 
قرارداد سرمربي آرژانتين تا سال 201۸ است. گفته مي شود فدراسيون اين 
كشور براي رسيدن به توافق مالي با بائوسا وارد مذاكره شده است. تغييرات 
نيمكت آرژانتين در حال رقم خوردن است و هواداران متعصب آلبي سلسته 

اميدوارند كه به جمع چهار تيم صعود كننده به روسيه باشند. 
بائوسا سال گذش��ته و پس از بركناري تاتا مارتينو روي نيمكت آرژانتين 
نشست. انتظار مي رفت با آمدن سرمربي جديد شكست فينال كوپا آمه ريكا 
مقابل شيلي به دست فراموشي سپرده شود. منتها اين مربي نيز نتوانست 
انتظارات را برآورده كند. بائوسا در گفت وگويش با Pasion futbol نسبت 
به بركناري اش اينگونه واكنش نشان داد: »اگر مسئولان فدراسيون تصميم 
بگيرند مرا بركنار كنند آن را خواهم پذيرفت و به خانه خواهم رفت. حتي با 
اين شرايط مطمئنم آرژانتين به جام جهاني صعود خواهد كرد و مي تواند 
قهرمان جهان شود. كادرفني كارش را شروع كرده و از نظر من همه چيز در 
شرايط عادي قرار دارد. با مديران جديد AFA )فدراسيون فوتبال آرژانتين( 
جلسه داريم و سپس نتيجه  جلس��ه را اعلام مي كنيم. درباره بركناري ام 
شايعات زيادي وجود دارد، اما من آرام هستم چون مي دانم چه كاري بايد 
انجام دهم. هيچ مديري با من تماس نگرفته كه بگويد اين شايعات بي اساس 
است. « محروميت سنگين ليونل مس��ي اين روزها به يكي از دغدغه هاي 
اصلي كادرفني تبديل شده است. مسي كه در بازي مقابل شيلي به كمك داور 
توهين كرد از سوي فيفا نقره داغ شد و حالا بايد محروميت چهار جلسه اي اش 
را تحمل كند. اولين جلسه محروميتش با باخت تيم كشورش به بوليوي و 
آغاز بحراني جديد همراه شد. كارشناسان معتقدند در صورتي كه لئو در اين 

بازي حضور داشت شرايط به نفع آرژانتين و بائوسا تغيير مي كرد. 
  تعيين جانشين

خورخه سامپائولي همان كسي اس��ت كه خودش نيز علاقه زيادي به 
نشستن روي نيمكت آلبي سلسته دارد. سرمربي آرژانتيني سويا تجربه 
سرمربيگري شيلي را در كارنامه دارد و تيمش در جدول لاليگا در رده 
سوم ايستاده است. با اينكه مسئولان فدراسيون آرژانتين قصد آرام كردن 
شرايط را دارند، اما به تازگي سامپائولي در گفت وگويي ابراز اميدواري 

كرد كه روزي سرمربي ليونل مسي شود!

فريدون حسن
  منهاي فوتبال

 مي خواهم در تاريخ ماندگار شوم
 مدال برنز كيميا عليزاده در المپيك ريو از آن دس��ت مدال هايي است كه تا سال ها فراموش 
نمي ش��ود، نه از اين بابت كه عليزاده اولين بانوي مدال آور المپيكي ايران بود. بلكه به اين 
خاطر كه عليزاده با كسب اين مدال توانمندي بانوي ايراني را ثابت كرد، بانوي ايراني كه 
با كمبودها، سختي ها و برخي كج انديشي ها روبه روس��ت. عليزاده حالا پس از گذشت 
هفت ماه از المپيك و در روزهايي كه خود را آماده حضور در رقابت هاي آينده مي كند 
در گفت وگويي راديويي از حسرتي حرف مي زند كه پس از حضور روي سكو داشته 
است او مي گويد: »لحظه اي كه روي سكو قرار گرفتم حس غرور داشتم چون 
توانستم ثابت كنم كه دختران و خانم هاي ايراني هيچ محدوديتي ندارند و 
به رغم وجود تمامي مشكلات آنها پيشرفت مي كنند و هيچ چيز نمي تواند 
مانع از روند پيروزي هاي آنها شود.« بانوي اول تكواندوي ايران از اهدافش 
هم مي گويد: »هدف نزديكم مسابقات جهاني و آسيايي و هدف دورم 
دو المپيك بعدي است، البته هدف اصلي ام بالاتر از اين حرف هاست، 
مي خواهم نامم در تاريخ ماندگار شود چه به لحاظ اخلاقي و چه به 
لحاظ فني و ورزشي، اميدوارم خداوند اين توانايي را به من بدهد تا 

براي ايران افتخارآفريني كنم و مدال به دست بياورم.«

 بايد قوي تر از اين حرف ها باشيم
 كاراته ايران با كسب سه مدال طلا و چهار برنز به مقام قهرماني سومين مرحله رقابت هاي 
ليگ جهاني كه به ميزباني امارات برگزار شد، دست يافت. با اين حال شهرام هروي، 
سرمربي تيم ملي از عملكرد شاگردانش چندان راضي نيست و معتقد است تيمش 
براي حضور در رقابت هاي آسيايي و بازي هاي كشورهاي اسلامي بايد قوي تر از اين 
حرف ها باشد. هروي مي گويد:»كاراته ايران پس از كسب موفقيت هاي پي در پي به 
خصوص موفقيت در كسب دو مدال طلا در پيكارهاي اتريش حالا زير ذره بين ديگر 
كشورهاست به همين خاطر ما مي خواهيم در مسابقات بين المللي مهم تيمي 
در قد و قواره نام قهرمان جهان داشته باش��يم و حضور در مراحل گوناگون 

ليگ جهاني بهترين راه براي شناخت توان نفرات تيم است.« سرمربي 
تيم با اشاره به آمادگي نفرات حاضر در تيم ملي و وجود مشكلات در 

برخي اوزان ادامه داد: » ليگ جهاني مراحل متعددي دارد و شايد 
حساسيت قبل را نداشته باش��د، برخي از بچه ها خوب و در حد 
انتظار نبودند و به طور يقين در اردوهايي كه خواهيم داشت روي 
نقاط ضعف آنها كار مي كنيم، در اوزان و نفرات موفق هم با ادامه 

روند قبلي بچه ها را در آمادگي كامل نگه مي داريم.«

پنج روز ديگر تمرينات تيم ملي واليبال ايران براي حضور در رقابت  هاي  
ليگ جهاني زير نظر ايگور كولاكوويچ، سرمربي جديد تيم ملي آغاز 
مي شود.  امير خوش خبر، سرپرس��ت تيم ملي كه اين روزها سخت 
درگير آماده سازي امكانات براي آغاز هر چه مطلوب تر تمرينات ملي 
پوشان است در اين خصوص و همچنين ميزان شناختش از كولاكوويچ 
مي گويد: »مربي جديد به نظم و انضباط اهميت زيادي مي دهد، البته 

هنوز كار او را در زمين ندي��ده ام و نمي توانم در مورد توانايي  هاي  فني 
او صحبت كني��م.«  خوش خبر در خصوص آخرين وضعيت ش��هرام 
محمودي هم گفت: »كولا او را دوباره دعوت كرده اس��ت و بستگي به 
شرايط و آمادگي او، از اين بازيكن استفاده مي كند به نظرم اين بهترين 
پيشنهاد براي محمودي است قبلاً هم چنين برنامه اي را با زريني داشتيم 

كه موفق بود و حالا محمودي مي تواند از اين موقعيت استفاده كند.« 

كولا، پيشنهاد خوبي به محمودي داد

رقابت مرادي با آيان 
با اع��لام فهرس��ت كانديداه��اي انتخابات فدراس��يون جهاني 
وزنه برداري، علي مرادي رئيس فدراس��يون كش��ورمان در پنج 
پس��ت كانديدا شد، مرادي براي پس��ت  هاي  رياست، دبيركلي، 
نايب رئيس اول، نواب رئيس و عضويت در هيئت اجرايي كانديدا 
ش��ده تا رقابتي س��خت با تاماش آيان، رئيس فعلي فدراسيون 

جهاني داشته باشد.

عابديني دو پله سقوط كرد
مجتبي عابديني، شمش��يرباز برتر ايران در رقابت  هاي  المپيك 
و جهاني در جديدترين رده بندي فدراس��يون جهاني س��قوطي 
دوپله اي داشت، البته سقوط دوپله   اي عابديني و حضور او در رتبه 
ششم دنيا بيشتر به دليل عدم حضور اين شمشيرباز در رقابت  هاي  
جايزه بزرگ سئول بوده است و با حضورش در رقابت هاي پيش رو 

مي توان به ارتقاي رنكينگ وي اميدوار بود.

بهداد سليمي از تيم ملي خط خورد 
مربي تيم ملي وزنه برداري مي گويد بهداد س��ليمي در مسابقات 
آسيايي و رقابت  هاي  كشورهاي اس��لامي وزنه نخواهد زد.  وحيد 
ربيعي مي گويد: »زانوي بهداد در فينال ليگ برتر قدري مشكل پيدا 
كرد و بعد از آن نتوانست خوب تمرين كند.به اين نتيجه رسيديم كه 
فعلاً به او فشار نياوريم تا وضعيتش بدتر نشود، او تمام تلاش خود را 

مي كند تا با قدرت براي مسابقات قهرماني جهان آماده شود.« 


